
 
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  extraordinari 
Data:   30 de juny de 2009 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
Rafael Gili Sastre,   president 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Magdalena Llull Ferrer,   regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Maria del Mar Llaneras Pascual, regidora 
Maria Francesca Servera Pascual, regidora 
Manuel Galán Massanet,             regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Margalida Tous Ferrer,   regidora 
Pere Obrador Alzina,   regidor 
Francesc Lliteras Reche,  regidor 
Sebastià Carrió Ginard,  regidor 
Guillem Caldentey Grego,  regidor 
 
Francesc Font Molinas,  secretari accidental 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, del compte general del pressupost de 2008. 
2. Aprovació, si s’escau, del Pla de sanejament per a l’exercici de 2009 i futurs. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’operació d’endeutament segons el RDL 5/2009, de 24 
d’abril, de mesures extraordinàries urgents per facilitar a les entitats locals el 
sanejament de deutes pendents de pagament amb empreses i autònoms. 
4. Aprovació, si s’escau, de la concertació d’una operació de tresoreria. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El Sr. Batle informa als assistents que, per error, s’ha posat a l’ordre del dia un punt que 
no s’havia de tractar avui, per la qual cosa el retira de l’ordre del dia. Diu que és el 
primer punt:  
 
1. Aprovació, si escau, del compte general del pressupost de 2008. 
 
Seguidament, es passa a tractar el segon punt.   
 
 
2. Aprovació, si s’escau, del Pla de sanejament per a l’exercici de 2009 i futurs 
 



La Sra. Maria Francesca Servera, regidora d’Hisenda, informa del contingut del Pla de 
sanejament. Comenta que les mesures adoptades en el pressupost d’ingressos per 
garantir l’acompliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària són les següents: 
 
- En l’impost sobre béns immobles s’ha previst congelar els tipus durant els propers 6 
exercicis, i actualment és d’un  0,50 %. 
 
- En l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres s’ha previst, per als propers 
exercicis, mantenir el tipus impositiu, per la qual cosa aquest ingrés variarà, o no, si 
s’incrementa la construcció en el nostre municipi. 
 
- En les taxes, i especialment en la taxa de fems, l’Ajuntament ha previst, per als 
propers exercicis, mantenir el mateix sistema de gestió si és possible, amb la qual cosa, 
si augmenta aquesta taxa, ho farà tenint en compte l’augment de l’IPC d’aquests darrers  
exercicis dels costos del servei. Es fa una previsió d’un augment d’un 5 % en les taxes. 
 
- Pel que fa a l’impost sobre activitats econòmiques, l’Ajuntament no té previst fer 
modificacions rellevants. 
 
En el pressupost de despeses, l’objectiu és aconseguir un reducció de la despesa 
mitjançant l’increment dels controls previs.  
 
Tal com es pot veure, a partir de l’exercici de 2009 s’aconseguiria l’equilibri 
pressupostari i, gràcies a les mesures adoptades, es generarien nous ingressos que 
permetessin finançar les futures inversions. 
 
Seguidament, hi ha un torn de paraules. 
 
El Sr. Pere Obrador (UIA) diu que, d’entrada, ve de nou el fet que es retiri de l’ordre del 
dia el primer punt, la qual cosa és una prova més de la manca de previsió en l’aspecte 
econòmic de l’actual Equip de Govern. El Sr. Obrador diu que el Pla és paper banyat i  
que s’hauria d’haver fet abans, al 2004 i 2005. Comenta que el Pla de sanejament s’ha 
fet de pressa i fent massa via. Diu que fa una lectura de la situació financera actual 
diferent a la que fa l’Equip de Govern actual. 
 
El Sr. Lliteras (PP) diu que no li agraden les solucions que ha proposat l’Equip de 
Govern actual. Pensa que pot haver-hi propostes alternatives i que, per aquest motiu, 
s’abstindran. No li pareix correcte congelar els tipus, no és just fer-ho ara que és temps 
de crisi i quan el ciutadà té més problemes econòmics que en èpoques passades. El Sr. 
Lliteras diu que s’hauria de baixar el tipus impositiu i no congelar-lo. No li pareix just 
que, ara que s’hauria de seguir reduint el tipus, doncs que ara es congeli. El Sr. Lliteras 
critica la gestió econòmica actual, i comenta el tema de les indemnitzacions al personal, 
la prescripció de sancions, etc. Manifesta que, per tot això, votaran en contra. 
 
El Sr. Caldentey (EV/Esquerra) diu que no té res a dir. 
 
El Sr. Batle diu que el dèficit municipal no incrementa amb aquest pla i que la finalitat 
és pagar a tots els proveïdors, ja que són realment ells els que tenen problemes 
econòmics. Especialment, diu que no entén que els representants d’UIA hi votin en 
contra i que, ara que les empreses poden cobrar, ells (UIA) votin en contra.   



 
El Sr. Obrador contesta, i diu que ha entès, de les paraules del Sr. Batle, que els 
2.000.000,00 € que ara es demanen són per pagar deutes del 2002, 2003 i 2004. Diu que 
no creu que hi hagi deutes pendents del Govern d’UIA, i que el que ha passat és que en 
les èpoques de bonança econòmica, quan es recaptava molt, l’actual Equip de Govern 
(UM i PSOE) no ha sabut aplicar bé aquests recursos.  
 
Comença una discussió entre el Sr. Obrador i el Sr. Batle.  
 
El Sr. Batle diu al Sr. Obrador que és com si una persona comet un assassinat i en 
culpen una altra. 
 
El Sr. Obrador diu que és una exageració i li demana que retiri aquestes paraules.   
 
El Sr. Batle s’hi nega. Seguidament, el Sr. Batle fa un resum del que, segons diu, ha 
estat la gestió de l’Ajuntament amb UIA, la qual es resumeix en els punts següents: 
 
<<- Préstecs de l’Ajuntament Artà a data de 15-09-2004: teníem un saldo pendent de 
3.527.684 €; comptabilitzat i pendent de pagament (pressupost de 2003, prorrogat dins 
el 2004) 425.005,43 €; factures des del 2002, per un import d’1.352.400,85 €; compte 
de crèdit que en data de 30-06-2004 estava disposat en 1.479.275,06 €; del camp de 
futbol, Coexa no havia pogut facturar ni entregar factures per 63.516 €, perquè ningú 
se’n feia responsable, a més de 15.047 € que també quedaven pendents a Greenfloor 
(empresa que havia instal·lat la gesta artificial).  
 
- Coexa també ens va entregar en data de 15-07-2004 un llistat de factures pendents dels 
anys 2002, 2003 i 2004 i, també, factures que no podia facturar perquè Batlia li havia 
encomanat feines d’asfaltatge dels carrers del Teatre, del Llebeig, de la Lluna, del 
Mestral, de Sta. Catalina, de Mallorca, del Bon Aire, de Balmes, i Intervenció no les 
podia reconèixer per falta d’adjudicació i de partides pressupostàries (les quanties 
pendents d’aquests asfaltatges s’apujaven a 74.678 €.) 
  
- Obres de la Sala: acabades, però més de la meitat ni es podien facturar, perquè la 
reforma integral no estava pressupostada ni el projecte aprovat pel Ple ni per Batlia. Es 
devien 185.725 € del projecte inicial i 402.654,51 € del no adjudicat ni pressupostat. 
L’empresa contractista, més d’un any després de l’acabament de les obres, ni tan sols 
podia entregar factures a Batlia perquè li reconeguessin el deute i poder descomptar 
aquestes. 
 
- Escola de la Colònia: es devien 213.216 €. L’advocada de seguida ens va dir que tenia 
la demanda preparada i que, el darrer cop que va negociar amb la batlessa, aquesta li 
oferí la cadira per veure si era capaç de resoldre la papereta.  
 
- Cementeri: encara restaven per pagar 57.685 € d’una obra que no es podia haver 
executat ni controlat pitjor. Centre dia: faltaven 237.932 € per pagar. A més, vam haver 
de negociar i tornar una subvenció (uns 62.000 €), perquè la Sra. Tous la va justificar 
malament.  
 
- Ses Escoles: els contractistes no volien continuar l’obra d’aquest edifici si abans no 
se’ls garantia poder cobrar. Vam buscar viabilitat, aprovar el projecte, que tampoc 



estava aprovat per Ple (la reforma de canvi de coberta es va convertir en la reforma 
integral). L’edifici s’estava degradant de manera alarmant, perquè no tenia tancaments i 
hi entrava l’aigua de la pluja, que rompia el guix de les parets, i ocells, etc. Quedaven 
per pagar 4.399 € del que s’havia adjudicat inicialment, però, per poder acabar, entre el 
que hi havia fet però que no es podia facturar i el que quedava per acabar, s’apujava a 
601.641 € més. 
 
- Carrer de Ciutat: quedaven per pagar 527.886 €, i això que s’havien cobrat 
contribucions especials i les subvencions, però es veu que s’empraven per tapar altres 
forats. A més, al cap de dos anys va sortir una altre factura pendent, que no teníem 
comptabilitzada. 
 
- Vàrem donar de baixa ingressos del 2001-2003, perquè estaven recollits 
incorrectament (subvencions del POS que mai no es varen atrevir a afrontar, però sí que 
tenien comptabilitzada la subvenció d’1.200.000 € com a ingrés). 
 
- Préstec amb el Banesto: es va comptabilitzar dos cops com a ingrés i l’any 2005 el 
vam haver d’assumir. És a dir, al 2005 incrementam el forat heretat perquè els 
Independents presenten, al 2001, uns comptes amb uns ingressos no reals de 251.958 €,  
que no existeixen i que nosaltres hem d’assumir com a pèrdua al cap de 4 anys. 
 
- Escola d’Equitació: sense control i amb despeses de compres de cavalls, cavalls pagats 
per l’Ajuntament però no comptabilitzats enlloc. 
 
- Teatre: inaugurat sense acabar de pagar (factures del passeig dels Tarongers, les 
aprovam i pagam nosaltres després de quatre anys), amb nombroses anomalies 
tècniques, d’execució i administratives, i sense final obra i amb un sobrecost d’1 milió 
d’euros, més la reclamació d’1 milió d’euros més per la mala gestió de les obres. 
 
- Es veu que el fet de no tenir final obra era el més habitual en la seva gestió (la Sala, el 
Teatre, etc.). Nosaltres sí que complim la legalitat en les obres que dirigeix aquest Equip 
de Govern: la Sala, les Escoles, el Teatre, el Centre Dia, millores per adaptar la 
Residència.>> 
 
El Sr. Batle conclou que no accepten que es critiqui la mala gestió econòmica. 
 
Segueix el Sr. Lliteras, qui comenta que és vera que el tema de l’IBI va perjudicar els 
veïnats d’Artà i que va ser una bona “potada”; i atès que, segons el batle, hi ha una mala 
gestió dels governs anteriors, dels quals formava part el PSOE, demana a la Sra. Servera 
què en pensa de tot l’exposat i si se senten responsables de dita gestió.  
 
La Sra. Servera respon que coneixia aquestes dades i que el que fa és “seguir aquí”, 
ordenar la gestió econòmica i intentar millorar i arreglar les coses. 
 
El Sr. Batle ofereix la paraula al Sr. Caldentey, qui comenta que no té res a dir.  
 
Segueix ara el Sr. Obrador, qui comenta que en aquest Ajuntament hi ha hagut una 
auditoria i que no han sortit els resultats, i que aquests, és a dir, els resultats de 
l’auditoria, són els que compten. No entén per què no surten a llum aquesta resultats de 
l’auditoria.  



 
Comença una gran discussió i el Sr. Obrador reitera que, amb els superàvits d’ingressos 
que han tengut, no han resolt la situació econòmica. 
 
El Sr. Lliteras pren la paraula i diu que el PP està a favor que els proveïdors cobrin, però 
que no estan d’acord amb el Pla de sanejament i amb el tema de l’IBI.  
 
El Sr. Batle respon dient que el PP no ha presentat cap alternativa. 
 
Llavors, el Sr. Lliteras diu que sí, que ja demanaren, als pressuposts de 2008 i 2009, 
moltes rectificacions i que els seus suggeriments mai no s’han tengut en compte ni han 
estat acceptats; i que ara l’Equip de Govern actual no ha de demanar al PP que presenti 
un pla alternatiu de cop i volta. El Sr. Lliteras diu que moltes vegades s’han plantejat 
alternatives i que mai no han estat acceptades.  
 
El Sr. Obrador demana ara un torn de paraula, a la qual cosa es nega el Sr. Batle. 
Llavors el Sr. Obrador demana que aquest fet consti en acta. 
 
Es passa a votació i els reunits acorden, per 8 vots a favor (UM i PSOE), 4 vots en 
contra (UIA i PP) i 1 abstenció (EV/ERC), la qual cosa representa la majoria absoluta 
per aprovar aquest tipus d’acord: 
 
Aprovar el Pla de sanejament en els termes que consten en el document annex, el qual es 
considera part integrant d’aquest acord. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’operació d’endeutament segons el RDL 5/2009, de 24 
d’abril, de mesures extraordinàries urgents per facilitar a les entitats locals el 
sanejament de deutes pendents de pagament amb empreses i autònoms 
 
La Sra. Maria Francesca Servera informa sobre l’operació d’endeutament segons el 
RDL 5/2009, de 24 d’abril, de mesures extraordinàries urgents per facilitar a les entitats 
locals el sanejament de deutes pendents de pagament amb empreses i autònoms. 
Informa que el romanent de tresoreria per a despeses generals és de -2.067.723,82 
euros, és a dir, negatiu, i que, per tant, segons el RDL esmentat, l’Ajuntament es pot 
endeutar en aquesta quantitat. 
 
Es presenten les ofertes presentades per diverses entitats financeres i es comenta que la 
proposta de l’Equip de Govern és la presentada per “la Caixa”. 
 
El Sr. Caldentey demana permís per absentar-se de la sala. 
 
El Sr. Obrador pren la paraula i diu que, el que volia dir abans, ho dirà ara i que, si 
volen que ells (UIA) facin ofertes, doncs que els facin una dedicació exclusiva i així 
faran ofertes i diu el següent: 
 
<<Ara fa just un any l’Equip de Govern ens proposava incrementar el compte de crèdit 
que s’utilitza per cobrir els desfasaments de tresoreria en 700.000 €, amb l’argument 
que hi havia motius per pensar que la crisi afectaria les arques municipals. En aquell 
plenari ja denunciàrem que el motiu d’aquest increment d’un 40 % del crèdit no era 



exactament a causa de la situació de crisi global que viu tot el planeta. Les raons reals 
eren i són la manca de liquiditat de les arques municipals per fer front a les obligacions 
contretes per l’Equip de Govern, unes obligacions de pagament que, al nostre parer, són 
fruit d’una equivocada política econòmica duita a terme d’ençà que el Govern municipal 
està en mans dels partits que actualment li donen suport —UM i PSOE— una aliança 
que, des del juny de 2004, governa i que s’ha demostrat incapaç d’afrontar i resoldre les 
dificultats financeres del nostre ajuntament. 
 
Avui, en aquest plenari, la regidora d’Hisenda ens torna a posar sobre la taula, una altra 
vegada, l’increment del deute públic, ni més ni manco que en 2,1 M€. Sra Servera i Sr. 
Gili, permeteu-me que us digui que això és la culminació del caos i el desordre en els 
comptes municipals. Podríem definir la situació, com diria un famós extorero, “en dos 
palabras: im presionante”, i jo hi afegiria, en una sola paraula, que això és “escandalós”. 
 
I deim que és escandalosa, la situació, perquè aquest Govern, que al juny de 2004 va 
signar un pacte de governabilitat en què figurava un pla d’estabilització i sanejament 
financer, no ha fet més que engreixar any rere any les partides de despesa corrent i de 
personal. Però més greu encara és que, durant aquest període de cinc anys, els ingressos 
recaptats per l’Ajuntament siguin per imposts directes o indirectes, a causa d’una 
situació de bonança econòmica, i que s’hagin vist incrementats en més d’un 60 % i no 
s’hagi pogut rebaixar el dèficit. Com és possible, ens demanam, que s’hagi arribat a la 
situació actual de dèficit de més de 2 M€ i s’hagi de recórrer al finançament excepcional 
que ha previst l’Administració de l’Estat? La justificació que hi ja crisi i que els 
ingressos per recaptació han sofert una forta davallada no és suficient per explicar 
aquest desorbitat dèficit. Ho sabem, que la realitat en aquests moments és complicada 
per a tothom, però la manca de previsió, dedicació i rigor a l’hora de planificar les línies 
mestres del pressupost municipal per part de l’Equip de Govern, i concretament de la 
responsable de l’àrea econòmica, creim que és una de les causes principals de la 
desastrosa realitat a què ara ens enfrontam. 
 
Però no és l’única. Les decisions preses pel batle Gili en moltíssimes d’ocasions han 
reportat un perjudici econòmic per a l’Ajuntament. No cal recordar tots els afers, perquè 
ja sabem de què estam parlant. La manera de fer política populista també ens costa 
doblers: en una situació tan greu com en la que ens trobam ara, pensam que no és el 
moment de pagar refrigeris a 500 persones a la sortida d’un acte del Teatre; ara no és el 
moment de preparar una expedició de regidors per viatjar a l’illa de Sardenya amb 
l’excusa d’entregar el guardó al Sr. Lilliu. Ara és quan toca contenir tota aquesta 
despesa innecessària, però, pel que podem observar, l’Equip de Govern no n’és 
conscient o no ho vol fer. 
 
Ja ho manifestàrem ara fa un any, no hi ha receptes màgiques per redreçar aquest 
panorama tan desolador. Les solucions són les de sempre i no fa falta tenir cap màster 
en administració d’empreses per tenir el sentit comú necessari per saber que la reducció 
de la despesa corrent i la de personal és l’única solució viable i vàlida per no caure en 
l’endeutament. 
 
Us ho assegur i estic plenament convençut del que dic: si els independents haguéssim 
governat aquests darrers cinc anys, la situació financera i patrimonial de l’Ajuntament 
seria radicalment diferent a la que tenim ara, perquè teníem molt assumit que després 



d’uns anys d’esforç inversor important, com va ser la legislatura 1999-2003, s’havia de 
dur un control estricte i rigorós de la despesa. 
 
Avui, amb l’aprovació d’aquest crèdit, l’Ajuntament d’Artà assolirà una ràtio del límit 
d’endeutament permès molt superior a la que, en condicions normals, podria concertar, i 
que es xifra en més d’un 500 %. I també podem afirmar que els partits que ara governen 
hauran incrementat l’endeutament públic en un 100 %, és a dir, que l’han doblat en cinc 
anys. Ara, batlle Gili, haurà d’acceptar que, amb el seu mandat, l’Ajuntament d’Artà 
està més endeutat i és més pobre en recursos i en patrimoni. 
 
Possiblement, el Sr. Gili caigui en la temptació de justificar l’increment de 
l’endeutament amb l’herència rebuda i culpi de la situació als anteriors governs 
independents. Li haurem de recordar que, des del 14 de juliol de 2004, és a dir fa 5 anys, 
o 60 mesos, o 1.825 dies, que el meu partit no fa part del Govern de l’Ajuntament 
d’Artà, que les decisions preses són, únicament i exclusivament, responsabilitat seva o 
de la regidora Servera durant el període en què fou batlessa. 
 
Pensam que aquest Govern ha tocat fons. Creim que la credibilitat i confiança que van 
obtenir a les urnes no ha cobert les expectatives creades i que, per això, és imperiosa la 
necessitat d’un canvi de rumb en la política municipal en molts d’aspectes, dels quals 
avui no parlarem. Avui, pel que fa al tema que ens ocupa, l’econòmic, opinam que és 
inajornable un canvi en la persona que gestiona l’àrea i, per tant, demanam al batle que 
utilitzi les atribucions que li confereix el seu càrrec i delegui en un altre membre de 
l’Equip de Govern l’àrea d’Hisenda, perquè, al nostre parer, ha quedat en evidència la 
ineficàcia i la manca de dedicació al capdavant de la Regidoria de la Sra. Servera. 
 
Finalment, vull recordar les paraules que el regidor d’UM, Sr. Moll, manifestava al 
plenari de maig de 2004, i és una llàstima que el batle Gili i el seu partit ja no les 
recordin, perquè és ben evident que la gestió duita a terme per aquest Govern dels 
doblers públics, és a dir, dels doblers de tots els artanencs, ha estat d’una incompetència 
i d’una ineptitud mai vista. 
 
Per tot el que hem explicat, com pot suposar, no volem ser còmplices d’aquesta nova 
fugida cap endavant que ens proposau i, per tant, el nostre vot serà desfavorable.>> 
 
Seguidament, el Sr. Lliteras (PP) creu que la proposta és la més positiva, però que hi 
votaran en contra perquè no confien en la gestió econòmica actual. 
 
La Sra. Servera respon i comenta que no està d’acord amb el que diuen els representants 
d’UIA, de cap manera, i que no és veritat que incrementen el deute públic. Diu que el 
que fan és pagar als proveïdors.  
 
Hi ha una discussió entre el Sr. Obrador i la Sra. Servera. 
 
La Sra. Servera comenta, ara, assentaments que han hagut de regularitzar i anul·lar, 
drets reconeguts o RD que s’havien fet erròniament i que desvirtuaven i augmentaven el 
resultat pressupostari. 
 
El Sr. Obrador reitera que treure coses de fa anys no és de rebut i torna a explicar que és 
ben clar que ara s’estan endeutant més i incrementant el deute municipal i que ells 



(UIA), és evident i clar, estan ben d’acord amb pagar a tots els proveïdors de 
l’Ajuntament, sense cap dubte que hi estan d’acord; però que hi voten en contra perquè 
no estan d’acord amb la gestió econòmica. 
 
El Sr. Batle comenta, una altra vegada, que UIA condemnà el poble a pagar deutes. 
 
Comença una discussió entre el Sr. Batle, per una banda, contra la Sra. Tous i el Sr. 
Obrador, per l’altra.  
 
El Sr. Batle els diu que, si són tan bons i representen a un partit, es demostrarà a les 
properes eleccions i guanyaran, i, també com els toreros, sortiran victoriosos.  
 
Segueixen discutint el Sr. Obrador i el Sr. Batle.  
 
El Sr. Obrador diu que és evident que representen a un partit i a una gent i que se senten 
molt orgullosos de fer-ho i que, potser, a les properes eleccions el Sr. Batle se’n durà 
una sorpresa. 
 
Es passa a votació i els reunits acorden, per 8 vots a favor (UM i PSOE), 2 vots en 
contra (UIA) i 2 abstencions (PP), la qual cosa representa la majoria absoluta per 
aprovar aquest tipus d’acord: 
 
1. Adjudicar la concertació de l’operació d’endeutament d’acord amb el Reial decret llei 
5/2009, de 24 d’abril, per finançar l’import de 2.067.723,82 euros, corresponents al 
saldo negatiu del romanent de tresoreria per a despeses generals de 2008, en les 
condicions següents: 

 
— Tipus d’interès: EURIBOR trimestral + 1,50 %. 
— Comissions: 

 D’obertura: 0,25 %. 
 D’amortització anticipada: 0 €. 
 De cancel·lació de préstec: 0 €. 
 Termini: 6 anys (5 anys i sis mesos + 6 mesos de carència). 
 Disposició: plena a la signatura de la pòlissa.  

— Tipus de referència: EURIBOR trimestral.  
— Diferencial sobre la referència: 1,50 %. 
— Revisió: trimestral. 
— Quotes: constants d’amortització més interessos. 
— Terminis de pagament: quotes trimestrals amortització més interessos. 
 
2. Notificar aquest acord d’adjudicació a les entitats financeres que no han resultat 
adjudicatàries. 

 
3. Notificar a l’entitat la Caixa, que ha resultat adjudicatària de l’operació, aquest acord. 
 
4. Facultar el batle perquè formalitzi l’operació de préstec adjudicada a la Caixa, la qual es 
detalla al primer apartat. 
 



5. Comunicar les característiques financeres concertades, juntament amb un resum del Pla 
de sanejament, al Ministeri d’Economia i Hisenda en el termini màxim d’un mes des de la 
concertació de l’operació. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la concertació d’una operació de tresoreria 
 
La Sra. Maria Francesca Servera explica als assistents el contingut de l’única oferta 
presentada, que és, a la vegada, la proposta de l’Equip de Govern, la qual resulta a favor 
de l’entitat BBVA, que ofereix un interès d’EURIBOR trimestral + 1,20 i una comissió 
d’obertura del 0,20. 
 
El Sr. Pere Obrador critica una altra vegada la gestió econòmica i la situació en què es 
troben, una altra vegada amb problemes de líquid, i comenta que té la mateixa opinió 
que tenia abans sobre aquest tema i que, per això, hi votaran en contra. 
 
El Sr. Lliteras comenta que, a causa de la desconfiança amb la gestió econòmica de 
l’Equip de Govern actual, no votaran a favor, tot i que les condicions de la pòlissa li 
pareixen bones. 
 
Es passa a votació i els reunits acorden, per 8 vots a favor (UM i PSOE), 2 vots 
en contra (UIA) i 2 abstencions (PP), la qual cosa representa la majoria absoluta 
de conformitat amb l’article 47.3.g de la LBRL: 

 
1. Reemborsar les operacions de tresoreria en vigor abans de formalitzar la que s’aprovi 
en aquest acord, que és la següent: la concertada amb el Banco de Crédito Local, per un 
import de 2.500.000 €. 

 
2. Concertar una operació de crèdit, en la modalitat de préstec a curt termini, amb  el  
BBVA, per un import de 2.500.000 €, que s’ha de cancel·lar en un termini màxim d’un 
any.  

 
3. Aprovar el projecte de contracte amb el BBVA, el qual s’adjunta a aquest acord com 
a part integrant d’aquest, amb les condicions financeres següents: 

 
- Crèdit màxim autoritzat: 2.500.000 €. 
- Tipus d’interès i marge: EURIBOR trimestral + 1,20 %. 
- Comissió d’obertura: 0,20 %. 
- Revisió trimestral del tipus d’interès. 
- Sense cap altre tipus de comissió. 

 
Tenir en compte que el pagament de les obligacions derivades d’aquesta operació de 
crèdit a curt termini no resta garantit específicament.  

 
4. Facultar el batle perquè formalitzi l’operació de préstec, en el projecte de contracte 
aprovat en el segon punt, amb l’entitat financera BBVA. 
 
 
Acords 
 



2. Acordar, per 8 vots a favor (UM i PSOE), 4 vots en contra (UIA i PP) i 1 abstenció 
(EV/ERC), la qual cosa representa la majoria absoluta per aprovar aquest tipus d’acord, 
aprovar el Pla de sanejament en els termes que consten en el document annex, el qual es 
considera part integrant d’aquest acord. 
 
3. Acordar, per 8 vots a favor (UM i PSOE), 2 vots en contra (UIA) i 2 abstencions 
(PP), la qual cosa representa la majoria absoluta per aprovar aquest tipus d’acord: 
3.1. Adjudicar la concertació de l’operació d’endeutament d’acord amb el Reial decret 
llei 5/2009, de 24 d’abril, per finançar l’import de 2.067.723,82 euros, corresponents al 
saldo negatiu del romanent de tresoreria per a despeses generals de 2008, en les 
condicions següents: 
— Tipus d’interès: EURIBOR trimestral + 1,50 %. 
— Comissions: 

 D’obertura: 0,25 %. 
 D’amortització anticipada: 0 €. 
 De cancel·lació de préstec: 0 €. 
 Termini: 6 anys (5 anys i sis mesos + 6 mesos de carència). 
 Disposició: plena a la signatura de la pòlissa.  

— Tipus de referència: EURIBOR trimestral.  
— Diferencial sobre la referència: 1,50 %. 
— Revisió: trimestral. 
— Quotes: constants d’amortització més interessos. 
— Terminis de pagament: quotes trimestrals amortització més interessos. 
3.2. Notificar aquest acord d’adjudicació a les entitats financeres que no han resultat 
adjudicatàries. 
3.3. Notificar a l’entitat la Caixa, que ha resultat adjudicatària de l’operació, aquest 
acord. 
3.4. Facultar el batle perquè formalitzi l’operació de préstec adjudicada a la Caixa, la qual 
es detalla al primer apartat. 
3.5. Comunicar les característiques financeres concertades, juntament amb un resum del 
Pla de sanejament, al Ministeri d’Economia i Hisenda en el termini màxim d’un mes des 
de la concertació de l’operació. 
 
4. Acordar, per 8 vots a favor (UM i PSOE), 2 vots en contra (UIA) i 2 abstencions 
(PP), la qual cosa representa la majoria absoluta de conformitat amb l’article 47.3.g de 
la LBRL: 
4.1. Reemborsar les operacions de tresoreria en vigor abans de formalitzar la que 
s’aprovi en aquest acord, que és la següent: la concertada amb el Banco de Crédito 
Local, per un import de 2.500.000 €. 
4.2. Concertar una operació de crèdit, en la modalitat de préstec a curt termini, amb  el  
BBVA, per un import de 2.500.000 €, que s’ha de cancel·lar en un termini màxim d’un 
any.  
4.3. Aprovar el projecte de contracte amb el BBVA, el qual s’adjunta a aquest acord 
com a part integrant d’aquest, amb les condicions financeres següents: 
- Crèdit màxim autoritzat: 2.500.000 €. 
- Tipus d’interès i marge: EURIBOR trimestral + 1,20 %. 
- Comissió d’obertura: 0,20 %. 
- Revisió trimestral del tipus d’interès. 
- Sense cap altre tipus de comissió. 



Tenir en compte que el pagament de les obligacions derivades d’aquesta operació de 
crèdit a curt termini no resta garantit específicament.  
4.4. Facultar el batle perquè formalitzi l’operació de préstec, en el projecte de contracte 
aprovat en el segon punt, amb l’entitat financera BBVA. 
 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 

 

El secretari accidental     Vist i plau, El president 


